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Voorzitter,  
 
Laarbeek gaat voor duurzaam! Een mooie titel, een breed begrip.  
 
Het is de taak van de politiek om de wensen van de inwoners en de taken van de overheid samen te 
smelten tot een prettig en goed duurzaam leefklimaat. In Laarbeek is het prettig wonen en dat 
moeten we zo houden. Dit betekent zorgvuldig omgaan met beschikbare middelen. Dit is een mooie 
maar vaak ook moeilijke uitdaging, wat we ook teruglezen in deze Kadernota. Tegelijkertijd zijn we 
blij om te zien dat we ook alweer veel hebben bereikt. 
 
Voorzitter, wereldwijd hebben we te maken met een groot menselijk drama. Meer dan 165 miljoen 
mensen zijn op de vlucht. Velen zoeken hulp in Europa, ook in Nederland. Hoe dragen wij in Laarbeek 
ons steentje bij? De provincie dringt hier sterk op aan. 
Welke bijdragen we ook gaan leveren, het is wat ons betreft een vereiste, dat een goede 
communicatie met onze inwoners plaatsvindt. Wij willen niet dat onze inwoners via de krant moeten 
lezen wat eventuele plannen zijn. Draagvlak creëren bij onze inwoners is belangrijk en dan 
verwachten wij, zal er net als in Aarle-Rixtel met de tijdelijke opvang, veel hulp vanuit onze inwoners 
komen. 
Integreren is ontzettend belangrijk. Ons voorstel is om hier ook verenigingen nadrukkelijker te 
betrekken. We zullen hierbij de aandacht voor de vluchteling in goede balans moeten zien, met de 
aandacht voor alle andere inwoners. Dus ook voldoende oog voor het armoedebeleid en voor 
voldoende sociale huurwoningen voor de andere inwoners. Hiervoor dienen wij motie 1 in. 
 
Bereikbaarheid en economie gaan hand in hand. Daarom zijn wij als ABL voorstander van een goede 
verbinding met de regio en de rest van Nederland. Eind 2015 is een ambitieus Bidboek 
gepresenteerd, gevolgd door een net zo ambitieus bereikbaarheidsakkoord. Het verbreden van de 
N279 tot een vierbaansweg van Veghel tot Helmond kan op onze goedkeuring rekenen, mits nut en 
noodzaak bewezen. Maar ook de problematiek rondom de N615 zal mee genomen moeten worden 
om een betere doorstroming te krijgen, en heeft hierbij voor ons prioriteit 1. Maar wel met een 
realistische insteek. De financiële middelen zijn namelijk beperkt en we zullen een goede afweging 
moeten maken om een zo goed mogelijk resultaat voor Laarbeek te bereiken. Hiervoor dienen wij 
motie 2 in. 
 
In Laarbeek hebben ondernemers de handen in elkaar geslagen en hebben een ondernemersfonds 
opgericht met als doel een sterkere economische sector in Laarbeek te krijgen. Wij ondersteunen dit 
van harte.  
 
 
 
 



Een ander punt van de ontwikkelagenda is het faciliteren van het Voortgezet Onderwijs. Begin dit 
jaar hebben we als ABL al aandacht gevraagd voor het Commanderij College. 
Een school die groeit en een prognose die dit bevestigt is namelijk bijna een luxe te noemen.  
Maar dit vraagt om vooruit denken. Het gezamenlijk met de scholen formuleren van een integrale 
Onderwijsvisie heeft daarom onze voorkeur. Hiervoor dienen wij motie 3 in. 
 
Duurzaamheid betekent ook gezond leven. Sport is hier een belangrijk onderdeel van. Sport- maar 
ook alle andere verenigingen, leveren een grote bijdrage aan het welzijn van Laarbeek. Door het 
opstellen van een ontwikkelagenda wil het college samen met de verenigingen kijken naar de 
toekomst. Het college geeft aan graag met ons in debat te gaan om de ambities te bespreken. 
Voorzitter, ons verzoek is om hierbij dus ook de verenigingen uit te nodigen, zodat politiek en de 
verenigingen dichter bij elkaar komen te staan. Een thematische raadsvergadering lijkt ons een 
goede manier om samen te discussiëren over dit onderwerp.  
 
Wij mogen ons in Laarbeek gelukkig prijzen met het grote aantal vrijwilligers dat we hebben. Wij zijn 
er als ABL erg trots op. Onze zorgen gaan wel uit naar alle vrijwilligers in de zorg. Door de 
bezuinigingen in de zorg is de druk op deze vrijwilligers groter geworden. Zij zorgen er echter voor 
dat het sociale leven voor veel mensen doorgang kan blijven vinden. Wij vragen nadrukkelijk aan 
onze wethouder, ook hier in de toekomst veel aandacht voor te hebben. Het wegvallen van deze 
vrijwilligers, doordat de druk te groot wordt, zou een groot gat in de zorg veroorzaken. 
 
Nu de economische situatie zich verder lijkt te herstellen, zien we in Laarbeek de bouwactiviteiten op 
diverse plaatsen toenemen. De verkopen lopen voorspoedig, er is veel animo voor de nieuwbouw, 
zoals tot onze grote tevredenheid onlangs in Lieshout met Nieuwenhof Noord.  
Zorgenkindje blijft voor ons Aarle-Rixtel. Uiteraard zijn in plan “Het Klavier” nog diverse 
nieuwbouwmogelijkheden, toch zijn we blij dat ieder moment een locatiestudie voor nieuwe plannen 
afgerond wordt. Aandachtspunt voor ABL is, dat we blijven bouwen naar behoefte. In dat kader is het 
ook van belang dat we zorgen voor voldoende betaalbare huurwoningen en kijken we uit naar onder 
andere de nieuwe afspraken met Wocom.  
 
ABL is blij met de weg die is ingeslagen met het duurzaamheidsproject. De aftrap heeft even op zich 
laten wachten, maar er wordt nu volop actie ondernomen. We hopen dat de duurzaamheidsmarkt 
van komende zondag een succes wordt. De insteek om op 3 dimensies in te zetten is prima, maar we 
zullen duidelijk kaders moeten stellen, zodat de rode draad zichtbaar wordt, waaraan we de 
vooruitgang kunnen meten. Op het gebied van duurzaamheid willen we al enkele voorzetten doen 
om mee te nemen: 
 
1. De kadernota geeft aan dat er 20 nieuwe oplaadpalen bij komen. Het zou de burger helpen als er 
een “kaart” komt waar de palen te vinden zijn. Daarnaast pleiten we voor de invoering van een 
parkeerschijf voor oplaadplaatsen zodat doorstroming op parkeerplaatsen met een oplaadpaal 
gegarandeerd wordt. 
 
2. De gemeente Laarbeek gaat op het gebied van duurzaamheid het goede voorbeeld geven. Dit 
ondersteunen we. We willen daarnaast de burgers, organisaties en bedrijven in Laarbeek uitdagen 
hetzelfde te doen. Om dit te stimuleren willen we de gemeente oproepen jaarlijks een award toe te 
kennen voor de meest duurzame burger, organisatie of bedrijf van Laarbeek. Hiervoor dienen wij 
motie 4 in. 
 
3. Tevens zouden we graag willen weten wat  de footprint  is van de gemeente Laarbeek in relatie tot 
andere gemeentes. Kan er een ambitie geformuleerd worden waarbij we bijvoorbeeld tot een top 50 
of top 100 gaan behoren van gemeentes met de laagste footprint? Hiervoor dienen wij motie 5 in. 
 



1 januari nemen we afscheid van Peel 6.1 en begint de definitieve doorstart met de 5 
Peelgemeenten. We spreken een groot vertrouwen uit in de mensen die dit nu voorbereiden. Vanuit 
Laarbeek vervullen we hier een grote rol. Complimenten ook aan onze secretaris.  
Het dicht bij de mensen houden van de zorg en het inschakelen van plaatselijke initiatieven vinden 
we heel belangrijk en kunnen door deze constructie ook ingezet blijven worden. 
Ook de verdeling van de kosten zal nog wat voeten in aarde hebben. We starten met een vast 
inwonersbijdrage per gemeente. Dat is goed. Maar als er een gemeente door haar manier van 
werken de kosten en hulpaanvragen naar beneden brengt, zal deze gemeente ook willen dat de 
bijdrage aan de Peelgemeenten minder wordt. Er is al aangegeven hier naar te willen kijken. Het 
delen van succesverhalen met andere gemeenten is daarom heel belangrijk.  
 
Een andere samenwerkingsvorm is het MRE. Dit blijft voor ons toch vaak een ver van mijn bed show. 
Het is vaak zo breed, dat het moeilijk is om de voordelen voor Laarbeek hieruit te halen. De 
programmabegroting is voornamelijk gericht op het stedelijk gebied. Het landelijke gebied komt er 
met een paar karige zinnen beroerd vanaf. De strategische visie “De Peel maakt het in Brainport”, 
zorgt er gelukkig voor dat we gezamenlijk met de Peelgemeenten nadrukkelijk laten zien dat we een 
waardevol gebied zijn om in te investeren. Hoe wordt dit document binnen het MRE ontvangen? 
 
De verkoop van woningen gaat goed. De verkoop van gronden op het industrieterrein blijft achter. 
Niet alleen in Laarbeek. We zien dat dit een landelijk probleem is. De laatste ontwikkelingen in de 
verkoop van kavels voor Bemmer IV geven echter hoop. Door Laarbeek goed op de kaart te zetten, 
ook binnen het MRE, kunnen de kansen op verkoop stijgen. Voorzitter, welke plannen liggen er nog 
vanuit het college om de verkoop van bedrijfsgronden verder te stimuleren? 
 
Laarbeek is en blijft een financieel gezonde gemeente, wat ook blijkt uit onze uitstekende 
weerstandscapaciteit. De uitkomsten van de circulaires gemeentefonds zijn echter al jaren moeilijk 
voorspelbaar en werpen telkens een schaduw over onze Kadernota, omdat de mei circulaire telkens 
pas na het opstellen van de Kadernota bekend wordt. De ene keer positief de andere keer negatief. 
Wij stellen daarom ook voor om vanaf volgend jaar de meicirculaire te verwerken in een 2e versie van 
de Kadernota, die ons dan digitaal wordt toegezonden. Dit helpt ons in elk geval, bij een juiste 
beoordeling van de Kadernota. 
 
In onze ogen behoort een begroting in principe sluitend gemaakt te worden, zónder OZB 
verhogingen. De voorgestelde verhoging van 3% voor 2020, met een effect van 124.000 euro, is 
daarom in dit stadium niet wenselijk. Hiervoor dienen wij motie 6 in. 
 
Landelijk is sprake van een vergrijzing van het personeelsbestand van gemeenten. Kan het college 
toezeggen beleid te voeren op het bevorderen van het meer aannemen van jeugd?  
 
In de kadernota vinden we veel termen terug zoals ’versterken’ en ‘verbeteren’. Zoals onderaan 
pagina 19. Maar vaak is niet duidelijk hoe gemeten gaat worden of het gerealiseerd wordt. Kan het 
college dit Smarter formuleren? 
 
Volgens goede ABL traditie hebben we tenslotte op pagina 19 een ‘Klesje’ gevonden. Onder ‘wat 
gaan we er voor doen in 2017?’ staat onder het 1e gedachtestreepje een tekst die weg kan, 
aangezien die onder het 5e streepje ook al staat.  
 
 
Tot zover onze reactie op de Kadernota! 


